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Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„A miniszter megy, a probléma marad (2)? címmel, a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Ficsor Ádám, polgári nemzetbiztonsági szolgálatokat irányíró tárc a
nélküli miniszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr!

A nemzetbiztonsági szolgálatokról szóló, 1995 . évi CXXV. törvény 5 . § . e) pontja szerint, a
Nemzetbiztonsági Hivatal „ ellá ja a központi államhatalmi és kormányzati tevékenysé g
szempontjából fontos szervek (intézmények) és létesítmények biztonsági védelmét.” A
hivatkozott törvény ennek érdekében felhatalmazza a kormányt, hogy határozatban állapíts a
meg az ellenőrzés alá kerülő központi államhatalmi szerveket és intézményeket . A
Gyurcsány-kormány 2008 márciusában e törvényi rendelkezés alapján meghozott, 3011/2008 -
as számú eredetileg titkos határozatában nemzetbiztonsági védelem alá vonta az
önkormányzatok széles körét . A rendelet hatályának önkormányzatokra történ ő kiterjesztése
teljes mértékben aggályos, minthogy egyetlen önkormányzat sem tekinthet ő központi
államhatalmi szervnek, továbbá az Nbtv . ilyen felhatalmazást nem ad a kormány részére .
Joggal vetődik fel a gyanú, hogy a szocialista kormány ezzel a rendelkezésével is, sajá t
pártpolitikai céljaira kívánja felhasználni a titkosszolgálatokat .

A kérdés rendezése érdekében a megyei önkormányzatok elnökeivel, és számos megyei jog ú
város polgármesterével együtt alkotmánybírósági beadványt készítettünk, mivel megítélésün k
szerint jogtalanul és felhatalmazás nélkül terjesztette ki a kormány a nemzetbiztonság i
védelem hatályát az önkormányzatokra .

Ön a miniszteri kinevezése kapcsán megtartott nemzetbiztonsági ülésen, valamint a polgár i
nemzetbiztonsági szolgálatok éves beszámolója kapcsán megtartott, 2009 . június 16-ai
bizottsági ülésen egyaránt úgy nyilatkozott, hogy a rendelet hatálybalépését követően annak
működését „meg kell vizsgálni, meg kell nézni, ennek a tapasztalatait le kell szűrni.” Ezen
túlmenően, a beszámoló alkalmával konkrét ígéretet tett a határozat módosítására .



Miniszteri tisztségéről történő távozásának bejelentésekor saját tevékenységét – szerényen -
úgy értékelte, hogy „ viszonylag rövid idő alatt jelentős részét elvégezte annak a munkának,
amit miniszteri kinevezésekor vállalt . ”

A fentiek alapján tisztelettel kérdezem :

â Elkészült-e a nemzetbiztonsági ellen őrzés alá kerülő központi államhatalm i
szerveket és intézmények körét meghatározó kormányrendelet módosítása ?

â Ha igen, mikor és milyen számon került elfogadásra a módosítot t
kormányhatározat, mit tartalmaz, illetve miért nem tájékoztatta erről az
Országgyűlés Nemzetbiztonsági Bizottságát ?

â Ha nem készült el a módosítás, Ön szerint komolyan vehet ő azon kijelentése, mely
szerint „viszonylag rövid idő alatt jelentős részét elvégezte annak a munkának, amit
miniszteri kinevezésekor vállalt? ”

â Milyen munkát vállalt miniszteri kinevezésekor ?

Kérem, hogy válaszát az Országgyűlés ülésén kívül – amennyiben lehetséges elektronikus
formában is – írásban szíveskedjen megadni .
(Elektronikus címem : ervin .demeter@parlament.hu)

Budapest, 2009 . szeptember 9 .

Demeter Ervin
országgyűlési képviselő

Tisztelettel :
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